Scripts
Salesian Mission Day 2015 - Father Marcello Bertolusso
It’s a challenge, you need courage and determination. 
這是一個挑戰，需要勇氣和決心。
The choice has been made, and we are present in various works and parishes.
我們做了選擇，目前臨在於不同的事業和堂區中。
But we had to make a social choice, for the poorest and the neediest. 
但是，為了那些最窮苦和最有需要的人，我們還必須做出一個社會性的選擇。
So a social work has been created called Gentro Domino, where we open our doors to young girls and boys who live in high risk situation, the poorest and neediest who are in great danger from 12 to 18 of age. 
所以，我們設立了一項事業，叫做Centro do Menor(未成年中心)，在那裡，我們敞開大門，向那些12至18歲，生活在最大危險中，最窮苦和最有需要的青少年。
We are present in a difficult environment, because the climate there is hot, very hot and humid. 
我們所處的環境非常的艱難，因為氣候炎熱，非常炎熱且潮濕。
Our greatest problem is insects, which cause malaria and dengue fever.
我們最大的問題是蚊蟲，它們引起疟疾和登革熱。
Insect opp-assistant (?) do not leave you in peace causing the death of a lot of people, and especially children. 
蚊蟲防護措施並不擔保你會倖免於性命危險，奪去很多人的生命，特別是兒童。
Brazil is a rich country, a country with plenty of resources, but there is huge gap between the richest and poorest. 
巴西是一個富裕的國家，資源豐富，但是貧富差距懸殊。
There is no equal liberal. 
沒有平等的自由。
We have entire areas of over 30 to 40 thousand in habitat without running water.  
我們有一個地區，有三四萬人口，整個區域內，沒有一處流水/水喉水。
Everyone goes and in searching of a fountain or gutter which passes through the forest.
每個人都需要穿過一片森林去尋找水源或排水溝。
I had an experience which affected me in particular. 
有一個經驗，深深地影響了我。
I heard about the huge mountain of rubbish outside the city. 
我聽說有在城市外面有一座龐大的垃圾山。
A woman said to me once, “Father, there are children searching through the rubbish!” 
曾有一位女士跟我說：「神父，有孩子們在那裡找東西。」
We Salesians use the first half an hour in the morning to pray from our breviary starting the day by asking the good Lord to help us. 
我們慈幼會會士，每天早上念半個小時日課經，祈求仁慈的天主幫助我們作一天的開始。
One Saturday, I said to myself, “Today I want to pray in a different way.”
有一個星期六，我對自己說︰「今天，我想以一種不同的方式來祈禱。」
I took the car and went to rubbish heap. 
於是，我駕車去了那個垃圾堆。
Just as I got there, I saw a huge lorry from one of the supermarkets pulling out behind me. 
我剛到那裡，就看見一輛從一家超市出來的大卡車，正在我後面。
They say the lorry is full of good things. 
他們說，卡車上裝滿好東西。
I saw plenty of people following it. 
我看見很多人跟著它。
The lorry began to empty its load and almost immediately there were children looking among the rubbish for something to eat. 
卡車開始傾倒，幾乎是同一時間，有孩子們開始在垃圾中找東西吃。
Many people were collecting things, but I was particularly hit by something. 
很多人都忙著收集東西，但有一件事特別使我驚訝。
I saw a mother with a huge sack collecting bottles and plastic bags. 
我看見一位母親，拉著一個超大的麻袋在撿瓶子和塑料袋。
She had three children completely naked and still very small. 
跟著她的三個孩子都還很小，全身赤裸裸的一絲不掛。
They also carried a bag and a stick. 
他們也都拿著一個袋子和一支棍。
They were searching for food among the rubbish, together with the black vultures, who were flying in numbers surround the rubbish heap. 
他們在垃圾堆裡，找東西吃。同時也有一些秃鹰，繞著垃圾堆飛來飛去。
A small girl, she must be in five or six, saw a black vulture eating something. 
一個小女孩，五六歲的樣子，看見一隻禿鷹在吃一些東西，
She went near it and hit it with her stick saying, “Go away, its mine.” 
就上前用手裡的棍打過去，說：「滾開，這是我的！」
The black vulture flow away and she saw it was a piece of bread. She picked it up. 
禿鷹飛走了，她看到是一塊麵包，就撿了起來。
It was incredibly dirty. 
麵包已經骯髒得難以想象，
She wiped it on her stomach and ate it. 
她在肚子上擦了擦，就放進了口裡。
So I sat down and asked the good Lord, “What is happening? Why these children must go hungry? They have to fight of a black vulture to have a piece of bread in a country like ours? ” I understood that I did not really know the whole situation very well. 
我坐在那裡，問仁慈的上主：「這是怎麼一回事？為什麼這些孩子必須要忍受飢餓？在我們這樣的國家裡，他們還需要同禿鷹搶一塊麵包？」我意識到，其實我對整體情況並不是很了解。
Now from time to time I go and sit in the most terrible situations.
現在，時不時，我就會出去，到那些最糟糕的環境中。
I believe the America has its eyes focused on the Amazon. 
我相信美洲將他們的注意放在亞馬遜上。
But the Amazon, it’s something entirely different. 
但亞馬遜卻完全不同。
It is a gift from God, offering the possibility of many beautiful things,
她是一份來自天主的禮物，為許多美好的事物提供了可能性，
there very people should live well and be satisfied. 
在那裡，人民應該生活幸福、滿足。
Unfortunately many live in suffer and a situation of abandonment or taken advantage by lots of people.
但不幸的是，許多人處於在受苦和被遺棄的境況中，或者被許多人所利用。
